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Köszönet a szolgálatért
Szigetbecse Önkormányzat Képviselő-testülete 

5/2004. számú rendeletével kitüntetéseket alapított.
A Szigetbecséért kitüntető címet és aranygyűrűt elsőként a testület egyhangú döntéssel 

Magasitz Lajos polgármesternek ítélte a községért végzett eredményes munkájáért, 
aki a kitüntetést 2005. december 12-én a testület ünnepi ülésén vette át.

A másik kitüntetés a Szigetbecse Szolgálatáért díj. Ennek odaítéléséről első ízben idén döntöttek a képviselők. 
A két kitüntetett, valamint a Szigetbecséért kitüntető cím és aranygyűrű idei elnyerője 

a község március 15-dikei ünnepségén vette át a díjakat.
Az alábbiakban a kitüntetések odaítélésének indokait olvashatják:

őzigetbecséért kitüntető cím díjazottja

Dr. K erekes László

Szigetbecse Község Önkormányzata Szigetbecséért cím kitüntetésben részesíti a községben 31 éven 
keresztül végzett munkássága elismeréseként dr. Kerekes Lászlót.

Dr. Kerekes László 1935. szeptember 25-én született Mezőtúron. 1961-ben végezte el az orvosi egyetemet. 
Először a Balassa János Kórházban dolgozott Budapesten, majd Szeghalmon és Vésztőn volt körzeti orvos.

1975. szeptember 1-jén nevezték ki Szigetbecsén körzeti orvosnak. Azóta 31 év telt el és a doktor úr fárad-
hatatlanul gyógyítja betegeit.

Az új idők szavát követve 1977. április 1-je óta magánorvos, de továbbra is Szigetbecse háziorvosa.
Több generációt látott felnőni, segített kilábalni kisebb-nagyobb betegségekből. Munkáját mindig becsüle-

tesen, legjobb tudása szerint végezte. 1998 óta tagja a község önkormányzatának, négy éven keresztül alpolgár-
mesterként, ami nem kis feladatot rótt rá az orvosi teendők ellátása mellett.

Doktor Úr! Köszönjük munkáját, sok sikert és jó egészséget kívánunk!

Szigetbecse szolgálatáért díj 
kitüntetettje

VrbovszkyAndrasné, óvónő
A község önkormányzata Sziget-

becse szolgálatáért díj kitüntetésben 
részesíti a községben 37 éven keresztül 
kifejtett munkássága elismeréseként 
Vrbovszky Andrásnét, Eszkó óvónénit.

Óvónői képesítését a budapesti 
Brunszkvik Teréz Óvónőképzőben 

szerezte 1955-ben. Ebben az évben jött Szigetbecsére szakmai 
gyakorlatra, majd kinevezték óvónőnek.

y f  Fiatal, kezdő óvónőként nehéz helyzetben, rossz mun- 
^ j kakörülmények között nevelte a gyerekeket a szépre, a 

f  jóra. Szinte minden évben csoportot vezetett.
ív Szakmai munkája igényes, pontos volt. Feladatát mindig 
«  szívvel, lélekkel végezte. Munkatársaival és a szülőkkel 

jó kapcsolatot alakított ki.
Óvónéni! Köszönjük munkáját.

Sok boldogságot
*  y  és jó egészséget kívánunk!

Szigetbecse szolgálatáért díj 
kitüntetettje 

Losonczi Lajos tanár úr
Losonczi Lajos 40 éven keresztül 

dolgozott Szigetbecsén tanárként. 
1937. november 26-án született Bala- 
tonendréden. 1959. november 19-én 
került a szigetbecsei általános iskolába 

matematika-fizika szakos tanárként és itt dolgozott nyugdíjba vo-
nulásáig, sőt, egy kicsit tovább is.

E 40 év alatt a falu lakóinak több generációja került ki a keze 
alól. Utolsó tanítványainak szülei, sőt nagyszülei is jól ismerik, 
hiszen őket is tanította. Munkáját mindig nagy k 
odaadással, lelkiismeretesen, pontosan végezte. i*

Az iskola életében tevékenyen vett részt. Sportver- V á
senyeket, kirándulásokat szervezett a gyerekeknek, tá- \  
borozni vitte őket. Munkatársaival és a szülőkkel is jó A  
kapcsolatot alakított ki. U

Tanár bácsi! Köszönjük _ V  /
munkáját. á f

Sok boldogságot, jó ___
egészséget kívánunk! J
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Testületi ülések
• Rendeletalkotás 2006 költségvetéséről
• Pályázunk a sportöltöző bővítése érdekében
• A 2005. évi költségvetés zárszámadásának előkészítése

2006. február 14.
A napirendek tárgyalása előtt Kovácsné 

Nagy Mária művelődés-szervező, a feladatra 
kiírt pályázat nyertese bemutatkozott a testü-
letnek. Megköszönte a képviselők bizalmát 
és reményét fejezte ki, hogy a három hóna-
pos próbaidő alatt is már be tudja bizonyíta-
ni, hogy nem érdemtelen erre a bizalomra.

*

Az előzetesen megtervezett ütemezés sze-
rint folyt a 2006. évi költségvetés-tervezet 
tárgyalássorozata.

Az oktatási intézmények (óvoda, iskola, 
társulás) költségvetés-tervezetét Raffay Béla 
igazgató tekintette át, ismertette az előző tes-
tületi ülésen megvitatott tervezeten végrehaj-
tandó változtatásokat.

*

Szigetbecse Község Önkormányzata 2006. 
évi költségvetési tervezetének általános vitá-
jával folytatódott a tanácskozás. Végül hatá-
rozatot hoztak arról, hogy az anyagokat to-
vábbi részletes tárgyalásra alkalmasnak ítélik. 

*

Az önkormányzati törvény szerint a 2005. 
évi önkormányzati zárszámadási rendelet 
vizsgálatára könyvvizsgálót kell alkalmazni, 
a feladatra pályázatot kell kiírni. Erről hatá-
roztak a képviselők.

*

Egyhangúlag határoztak arról, hogy a 
sportöltöző kibővítésére pályázatot nyújta-
nak be.

2006. február 27.
Első napirendi pontként Szigetbecse okta-

tási tanintézmények 2006. évi költségvetésé-
nek részletes vitájára került sor. Több tár-
gyalási forduló, egyeztetés után elkészült a 
költségvetés-tervezet végső formája. Raffay 
Béla igazgató ismertette a fő  számsorokat.

A testület az ismertetett költségvetés-terve-
zetet egyhangúlag elfogadta, erről határoza-
tot hozott. Raffay Béla megköszönte mind-
azoknak a munkáját, akik a tervezet összeál-
lításában közreműködtek.

*

A második napirend szerint Magasitz Lajos 
polgármester ismertette Szigetbecse Község 
Önkormányzatának 2006. évi költségvetés-
tervezetét. Ezt a testület egyhangúlag elfogad-
ta, erről határozatot hozott, majd mindkét 
költségvetésről megalkotta helyi rendeletét.

*

A polgármester hangsúlyozta, hogy a költ-
ségvetések megalkotás során a munka ered-
ményes volt. Kiegyensúlyozott, végrehajtha-
tó, takarékos költségvetés született. Arra kér-
te az intézményeket, a polgármesteri hivatal 
minden munkatársát, hogy az adott pénzügyi 
kereteken belül maradva mindenben töreked-
jenek a takarékosságra.

*

Ezután került sor Szigetbecse Önkormány-
zata 2006-2007-2008. évi gördülő tervének 
előkészítésére. Ez tartalmazza az önkor-
mányzat működési és fejlesztési célú bevéte-
lei és kiadásai alakulásának mérlegét. A ter-
vezetet a testület elfogadta és erről határoza-
tot hozott.

*

Magasitz Lajos javaslatot tett a közmeg-
hallgatás és falugyűlés időpontjára és előké-
szítésére. A testület határozott az időpontról 
(március 20.) és a lebonyolítás formájáról.

*

Méri Jenő képviselő beszámolt a művelő-
dési ház hangerősítési berendezés kivitelező-
ivel folytatott tárgyalásairól. Több árajánla-
tot ismertetett.

2006. március 8.
A testület ezen az ülésen Szigetbecse Köz-

ség Önkormányzat és Intézményei 2005. évi 
költségvetésének módosításáról előadott 
anyagot fogadta el, mely szerint ez a módosí-
tás a 2005. december 31-ig teljesült bevételi 
és kiadási összeget tartalmazza.

*

Losonczy Béla ismertette a könyvvizsgálói 
pályázatok elbírálását. A meghívásos pályá-
zatra három jelentkezés érkezett. A testület 
az ismertetett ajánlatok közül a legkedve-
zőbb árajánlattal jelentkező dr. Schmidt 
Pénzügyi, Gazdasági és Tanácsadó Bt. pályá-
zatát fogadta el.

*

Miután a község 2006. évi költségvetésé-
ben két olyan beruházás terve szerepel, mely 
közbeszerzés köteles, Losonczy Béla ismer-
tette a közbeszerzési tervet, amit a testület el-
fogadott. Erre akkor lesz szükség, ha a két 
tervezett beruházás megvalósításához sike-
rült pályázatot nyerni.

*

A polgármester beszámolt arról, hogy a 
vállalkozói fórumon felmerült a gondolat, 
hogy a Petőfi Sándor utcát egyirányúsítani

kellene. Erről tanácskoztak a képviselők. A 
község második legforgalmasabb utcája va-
lóban nagyon keskeny, mégis sok érv szól az 
egyirányúsítás ellen. A megoldás egy későb-
bi útfelújítás során az úttest szélesítése. Ad-
dig is meg kellene erősíteni a padkákat. Cél-
szerű lenne a felső veszélyes kanyart megfe-
lelő KRESZ-táblával jelölni. A testület egy-
hangúlag az egyirányúsítás ellen a tábla ki-
helyezése mellett szavazott.

*

A koraszülöttek szállítását végző Péter 
Czerny Alapítvány mentőszolgálata Szigetbe-
csén is végez eseti ellátást. A testület az alapít-
vány javára 30 ezer forintot szavazott meg.

Választási híradó
A választókerületben a Választási Bizott-
ság által nyilvántartásba vett országgyűlési 
egyéni választókerületi képviselőjelöltek:

ÁRENDÁS FERENC
(MIÉP-Jobbik a Harmadik Út)

PÁNCZÉL KÁROLY
(FI DESZ-Magyar Polgári Szövetség

TÓTH IMRE
(Magyar Demokrata Fórum)

VENCZEL ÉVA
(Szabad Demokraták Szövetsége 

A Magyar Liberális Párt)

VÉGH TIBOR
(Magyar Szocialista Párt)

Gyermekjóléti szolgálat
Szigetbecse Község Önkormányzata 

Ráckeve Város Önkormányzatával társu-
lási formában lát el családsegítő és gyer-
mekjóléti szolgálatot.

2006. március 21-én került sor Sziget-
becsén az éves közös munkát értékelő 
ülésre. Ezen a község oktatási intézmé-
nyeinek képviselői is részt vettek.

Szigetbecsén gyámügyi kérdésekben 
nincs jelentős gond, két-három család szo-
rul nevelést támogató segítségre. Ezzel a 
segítséggel jelentős eredményt sikerült el-
érni.

További feladat a jelzőrendszer folya-
matos működtetése.
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Képviselő sarok:
Első ciklusomat töltöm a szigetbecsei kép-

viselő-testületben. Az egyik legfontosabb de 
talán legnépszerűtlenebb bizottság elnöki 
tisztét töltöm be, a Pénzügyi-, műszaki-, és 
fejlesztési bizottságét. Miért népszerűtlen a 
pénzügy? Azért, mert itt kell dönteni a közal-
kalmazottak és köztisztviselők javadalmazá-
sáról, az iskola, az óvoda költségvetéséről, a 
szociális segélyekről, és ezekre a szívünk 
szerint sokkal többet szeretnénk adni. De 
ugyanitt kell dönteni az adókról is, melyeket 
legszívesebben eltörölnénk, de nem lehet. 
Nyugodtan elmondhatom, 
az elmúlt időszak sikeres 
volt, nincs okunk a szégyen-
kezésre, Szigetbecse a fej-
lesztések területén nagyon 
szépen alakult, fejlődött.
Mindeközben sikerült meg-
tartani a község pénzügyi 
stabilitását is.

Horák György

ségem volt, igyekeztem becsei embereket, il-
letve cégeket foglalkoztatni

A legutóbbi tanévben, 2005. október 15- 
től a szakközépiskola igazgatóhelyettesévé 
neveztek ki.

Munkám során több európai uniós pályá-
zatban sikerült részt venni. így egy nemzet-
közi környezetvédelmi programban fogad is-
kolánk Németországból, Ausztriából, Olasz-

Nem akarom felsorolni 
azokat a beruházásokat, 
melyek az elmúlt ciklusban 
megvalósultak, ezt már 
megtették mások, csupán 
annyit említek meg, hogy a 
környező települések iri-
gyelnek bennünket. Abban, 
hogy ez így létrejöhetett, 
nemcsak egy-egy személy-
nek, vagy éppen a mi bizott-
ságunknak volt szerepe, ha-
nem minden képviselőnek.

Az a véleményem, és nem 
vagyok egyedül, hogy a jó 
testületi munkához hozzájárult az, hogy a 
becsei testületben nem jelent meg az orszá-
gos nagypolitika. Nem volt széthúzás, mind-
annyian egyet akartunk: a falu érdekeit 
képviselni.

•

Ezzel kapcsolatban el kell mondanom, 
hogy most a választások közeledtével sokan 
felvetik a képviselői létszám csökkentését, 
mivel ez költségmegtakarítással jár. Furcsa a 
dologban, hogy a parlament létszáma nem, 
hanem csak a helyi képviselők száma csök-
kenne. Szigetbecsén ez nem jelent költség-
megtakarítást, nálunk ugyanis egyetlen kép-
viselő sem vesz fel tiszteletdíjat, az alpolgár-
mestertől kezdve a bizottsági tagokig bezáró-
lag.

•

Röviden a munkámról: negyedik éve dol-
gozom jelenlegi munkahelyemen a Csonka 
János Műszaki Szakközépiskolában. Előtte 
Ráckevén dolgoztam, egy német tulajdonú 
cégnél. A Dr Köcher Kft.-nél voltam műsza-
ki- és minőségbiztosítási vezető. Ha lehető-

Túra a Bakonyban: „Ádám és Éva fája "

országból és Lengyelországból csoportokat. 
A részükre szervezett programok közé beik-
tattam a becsei halastavak, valamint az And-
ré Kertész Múzeum meglátogatását.

Tanulóink és tanáraink német és finn tanul-
mányútra mehetnek. Jómagam a Finnországi 
úton vehetek részt. Szeretnénk sok szakmai 
tapasztalatot szerezni.

Remélem nagyon szép helyeket látunk, 
többek között Stockholm (Svédország), 
Raahe, Oulu, Helsinki (Finnország) és Kop-
penhága (Dánia) szerepelnek az útitervben.

•

Ha már szóba jöttek a kirándulások, meg 
kell említenem a civil szervezeteket, melyek 
Becsén igen jól működnek. Alapítótagja va-
gyok a Szigetcsücske Természetbarát Egye-
sületnek, melyről elmondhatom, hogy nem 
csak öncélúan működik, hanem tesz is a kö-
zösségért. A közös kirándulások mellett több 
olyan programot szerveztünk, amely az 
egész falu, illetve a kistérség érdekeit szol-
gálta. Ilyen volt az elmúlt évi falutakarítás, 
melyet az idén is meg szeretnénk szervezni.

Ezúton kérem minden olyan lakosunk rész-
vételét, aki úgy érzi, szeretné a környezetét 
szebbé tenni. De ide tartozik a múlt évben 
megrendezett, nagyon sikeres kerékpáros tel-
jesítménytúra, melyet a szigethalmi testvér-
szervezetünkkel közösen szerveztünk a Cse- 
pel-sziget és Becse megismerésére. Idén má-
jus 27-én ismét megrendezzük, várunk min-
den érdeklődőt.

A szigetbecsei civil szervezetek nevében 
több, magasabb szervezésű regionális egye-

sületben is dolgozom, így 
2005 tavaszától megválasz-
tottak a Kisdunamenti Civil 
Szervezetek Szövetségének 
alelnökévé. Ez a volt rácke-
vei járás területén összefog-
ja a különböző szervezete-
ket, elnöke egyébként dr. 
Molnár Pál, aki sok más te-
rületen is segíti képviselő- 
testületünk munkáját. Itt 
szeretném megköszönni a 
jelölést és a szavazatokat a 
helyi civileknek. így a 
Sportkörnek, a Nők Sziget-
becséért Mozgalomnak és a 
Diáksportkörnek.

Ezen kivül létrejött a 
LEADER Plusz együttmű-
ködés a kistérségünkben. 
Melyben a településekről 
vállalkozói, önkormányzati 
és civil tagok közösen 
pályázhatnak uniós pén-
zekre, megfelelő célokra. 

Mi egy tanösvényt szeretnénk létrehozni a 
szigeten.

A LEADER programban községünket hár-
man képviseljük: Magasitz Lajos -  önkor-
mányzat, Pemmer István -  vállalkozók és 
jómagam -  civilek.

•

Mi az, ami nem sikerült. Szerettem volna 
elérni, hogy Szigetbecsén felállítsunk egy 
Petőfi-szobrot, hiszen nincs egyetlen nemzeti 
emlékhely a faluban. Most ez nem valósulha-
tott meg, de remélem előbb vagy utóbb létre-
jöhet majd ez is.

•

Az idén lejár a képviselői mandátumom, 
melyhez a választók akarata juttatott, a lehe-
tőséget köszönöm, remélem nem okoztam 
csalódást azoknak, akik rám szavaztak. 
Amennyiben a következő időszakban is 
megbíznak, szívesen vállalom a feladatot. 
Végezetül egy képet szeretnék megmutatni, 
mely hazánk egy csodaszép táján a Bakony-
ban készült egyik nagyon emlékezetes jubi-
leumi túránkon.
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K özm eghallgatás és falugyűlés, 2006.
Hivatalosan, de valóságosan is beköszöntött 

a tavasz 2006. március 20-án, amikor Szi-
getbecse lakói az évente azidőtájt meg-
rendezett közmeghallgatásra és falugyűlésre 
érkeztek a Petőfi Sándor Művelődési Házba. 
Nemcsak az enyhe idő derítette jókedvre a 
gyülekezőket, de körülnézve újra meg újra 
megelégedetten állapíthatták meg, milyen szép 
lett a felújítás után a község közösségi háza!

Pemmer István alpolgármester megnyi-
totta a falugyűlést, üdvözölte a lakosságot és 
a vendégeket.

A törvényi előírásnak megfelelően ez az 
összejövetel egyben képviselő-testületi ülés 
is. Magasitz Lajos polgármester, miután kö-
szöntötte a megjelenteket bejelentette, hogy 
az ülésen a tíztagú testület valamennyi tagja 
jelen van, és ez a részvétel jellemezte a testü-
let egész eddigi munkáját is. 2005-ben a kép-
viselők 14 ülés során 117 határozatot hoztak 
és 18 rendeletet alkottak. Továbbra is az jel-
lemezte a választottak tevékenységét, hogy 
munkájukat személyeskedésektől mentesen 
végezték, minden döntésükben a település, a 
térség, a közösség érdekeit tartották szem 
előtt. Ugyanezt tették azok is, akik a 7 bizott-
ságban speciális ügyeket vitattak meg. Mind-
ezért a polgármester köszönetét fejezte ki, 
külön kiemelve Pemmer István alpolgármes-
ter tevékenységét, aki folyamatosan részt 
vett a bizottsági munkában is és segítette a 
döntések előkészítését.

A polgármesteri beszámoló ezután kitért 
az alapszolgáltatásokra (oktatás, egészség-
ügy, Polgármesteri Hivatal, ivóvízellátás, 
közvilágítás, Művelődési Ház), ezek kivétel 
nélkül zavartalanul, teljeskörüen és eredmé-
nyesen működtek. Ezúttal ismerték meg az 
egybegyűltek a közelmúltban munkába álló 
művelődés-szervezőt, Kovácsné Nagy Má-
riát, aki a művelődési ház lehetőségeinek 
felhasználásával fogja bővíteni, színesíteni a 
község lakóinak értelmes, hasznos, szabadi-
dőprogramjait.

Magasitz Lajos dicsérettel emlékezett meg 
a polgármesteri hivatal dolgozóiról, Loson- 
czy Béla jegyző tevékenységéről, külön ki-
emelve a pályázatokkal kapcsolatos sokolda-
lú, eredményes munkáját.

A közmunkások tevékenységét mindenki 
naponta értékelheti, eredményét, a rendezett 
közterületeket láthatja. Ez a falugondnoknak, 
Schwarczenberger Jánosnak fáradozását is 
bizonyítja.

A 2005. évi költségvetési gazdálkodásról 
néhány beszédes számadattal ismerkedhettek 
meg a jelenlévők. A község 433,5 millió fo-
rinttal gazdálkodhatott, ebből a működési 
költség 225,5 millió forint volt, fejlesztésre 
97 millió jutott.

Egy évvel ezelőtt a falugyűlési beszámoló-
ban elhangzott, hogy az előző évi fejlesztési 
tervek kivétel nélkül megvalósultak. Megelé-
gedéssel hallhatták a jelen gyűlés résztvevői, 
hogy a 2005-ben a költségvetésben megfo-
galmazott 14 kisebb-nagyobb fejlesztés 
ugyancsak 100 százalékban megvalósult. Az 
elmúlt év a szokott ütemű fejlődéshez képest 
is kiemelkedő volt, hiszen olyan tervek vál-
tak valóra, mint például a művelődési ház 
teljes felújítása, a Balassi téri tó revitalizá- 
ciója, az André Kertész Múzeum felújítása. 
Folytatódtak az útépítések, 48 millió forint-
ból megvalósult az üdülőhelyi gázvezeték ki-
építése.

Szigetbecse sikeres falunapot rendezett, 
megtörtént a falutakarítás, rendszeressé vált 
a zöldhulladék elszállítása, megvalósult a 
szelektív hulladékgyűjtés. Megalakult és az-
óta létszámában folyamatosan bővül a köz-
ség ének- és zenekara Hufnágel Aladár ta-
nár úr értő, lelkes vezetésével.

A polgármester kitért a civil szervezetek 
tevékenységére. Örvendetesen erősödtek 
ezek a szervezetek, tevékenységüknek kö-
szönhetően a község lakói egyre több érde-
kes, hasznos program között válogathatnak.

Külön említésre méltó a környezet védel-
mében kifejtett tevékenység. Ebben minden 
jóérzésü ember kivehette, kivette a részét. 
Szépítették a falu köztereit, de ki-ki sokat te-
hetett és remélhetően a jövőben is tenni fog 
saját házatája, udvara rendezettségéért, szé-
pítéséért. A környezet védelmét szolgálja az 
is, hogy elkészült a település rendezési terve 
és környezetvédelmi programja is.

A közbiztonság elfogadható, de történt né-
hány szomorú eset. Több betörés történt, el-
sősorban az üdülőterületeken, de a tolvajok 
több esetben a közösséget is megkárosítot-
ták: legutóbb csatornafedeleket loptak el.

Ismételten elhangzott a kérés: figyeljünk 
egymásra, jelezzük a gyanús eseményeket a 
hivatalnak, a rendőrségnek. A közbiztonság 
megteremtéséhez nagyban hozzájárulnak a 
polgárőrök. Farkas László, a polgári véde-
lem alezredese munkáját külön köszönte a 
polgármester.

Továbbra is jó volt az együttműködés az 
egyházakkal, a gazdálkodó szervezetekkel, a 
felügyeleti szervekkel, a szomszédos telepü-
lésekkel, a vállalkozókkal.

A 2005. évi értékelés végén a polgármester 
hangsúlyozta, hogy eredményes korszakára 
tekinthet vissza a község és hogy a sikereket 
a közösség együtt érte el, a támogatásért, a 
segítségért köszönetét mondott.

Erre az együttműködésre, együtt gondol-
kozásra lesz szükség 2006-ban is annak érde-
kében, hogy a község tovább fejlődjön, szé-

püljön, az élet mindenki számára biztonsá-
gos, nyugodt legyen.

A polgármester ismertette az ez évre terve-
zett fejlesztéseket.

Ezek között saját erőből történő beruházá-
sok, területfejlesztési, pályázati pénzek fel- 
használásával megvalósítható fejlesztések és 
európai uniós pályázati támogatást igénylő 
beruházások is vannak.

Az idei költségvetésben összesen 367.350 
eFt-tal gazdálkodhat a község. Ebből műkö-
désre jut 230 millió Ft, fejlesztésre pedig 41 
millió Ft.

Az elképzelések szerint a nagyobb beruhá-
zások a következők lennének: az iskola és az 
óvoda további felújítása, a sportöltöző bőví-
tése, a Dunasor utca szilárd burkolatának 
megépitése, az üdülőterületi út további fel-
újítása.

Több kisebb fejlesztésre is sor kerül.
Európai uniós pályázatból történik az álta-

lános iskola és az óvoda bővítése, valamint 
az orvosi rendelő felújítása.

Végezetül a választási ciklus első két évé-
ről is hangzott el két adat. 2003-ban 19, 
2004-ben 17 kisebb, nagyobb fejlesztés tör-
tént a községben. 1990 óta összesítve évente 
átlag 13 fejlesztés valósult meg.

A beszámoló elhangzása után Losonczy 
Béla jegyző aktuális közleményeket ismerte-
tett. (L. külön anyag.)

A hozzászólások sorát Horák György 
képviselő nyitotta, aki elismeréssel szólt ar-
ról, hogy a képviselő-testületben nyoma 
sincs annak a hangulatnak, ami az országot 
szinte kettéosztó nagypolitikában jelentke-
zik. Ezt a szemléletet és gyakorlatot sokan 
irigylik, jól érzékelve, hogy a község látvá-
nyos és folyamatos fejlődése ennek is kö-
szönhető.

Két civil szervezet számolt be tevékenysé-
géről. Lerner Mária a Német Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke jogos büszkeséggel 
mondhatta, hogy terveiket 2005-ben is mara-
déktalanul megvalósították. Felhívta a peda-
gógusok, a szülők és a gyerekek figyelmét a 
múlt emlékeinek felkutatását, a hagyomá-
nyok őrzését célzó pályázatukon való részvé-
telre. A közelmúltban végzett gyűjtőmunka 
eredményeit bemutató tárlat a húsvéti bálig 
tekinthető meg a művelődési házban. Terveik 
közül kiemelkedik az 1946. májusi első kite-
lepítés 60-dik évfordulójának megemlékezé-
se és ismét szeretnének autóbuszos részvételt 
szervezni a híres budaörsi passiójátékok 
megtekintésére (június 9.).

Schmidt Mátyás elnökhelyettes a Sziget-
csücske Természetbarátok Egyesület tevé-
kenységéről számolt be. Az egyesületnek 36 
fős tagsága és 50 támogató tagja van. 2005-
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Polgárőrkíséret postásoknak

ben 8 túrát szerveztek 12 túranappal, 210 
résztvevővel. Együttműködtek a Német 
Nemzetiségi Önkormányzattal a falutakarí-
tásban és a Sziget Kerékpáros Teljesítmény-
túra megrendezésében. Az idei túrára május 
27-én kerül sor, melyre sok vállalkozó szel-
lemű bringást várnak minden korosztályból. 
Ismét szerveznek falutakarítást. Elkészült -  
nagyon szép, látványos, tartalmas kivitelben

-  Szigetbecse értékeit bemutató, népszerűsí-
tő képes prospektus. Egy-egy példányt kap-
tak a gyűlés résztvevői is. A kiadvány az 
André Kertész Múzeumban és polgármesteri 
hivatalban megvásárolható.

A hozzászólásokban szóba kerültek a még 
nem portalanított utak. Ezek -  Lőrinc, Már-
ton, Páva utca -  jövőre kapnak szilárd burko-
latot. Távlati tervben szerepel -  pályázat 
eredményességétől függően -  a Lórév felé 
vezető út kiépítése. ígéret hangzott el a teme-
tőben a ravatalozóhoz vezető gyalogút javí-
tására.

Kérdésre válaszolva a polgármester el-
mondta, hogy a Nemzeti Fejlesztési Terv II- 
ben pályázati úton több fejlesztésre lesz lehe-
tőség. Ilyen támogatások elnyeréséhez kész 
tervekkel és önerővel kell rendelkezni. Szi-
getbecse ebben is mindig előrelátó volt: ilyen 
időben elkészített tervek birtokában tudtak 
tavaly három nagy fejlesztési pályázatot el-
nyerni. Most is rendelkeznek kész tervekkel, 
pl. az iskola, az óvoda, az orvosi rendelő fej-
lesztéséhez és még további 4-5 kész tervvel 
várják a pályázati kiírásokat, nem hiányzik a 
költségvetésből a szükséges önerő sem.

A parlagfüirtással kapcsolatban kritika ér-
te a vízügyi szerveket, mert a gátakon nem 
elégséges a veszedelmes gaz irtása. A vízügy 
ezt elismeri, de pénzhiányra hivatkozik.

A Kéményseprő Vállalatot is érte kritika. 
Gyakran felveszik a pénzt, de nem végeznek 
szolgáltatást. Ilyen esetben a számlán szereplő 
kirendeltséghez kell fordulni a panasszal, ha 
azt nem orvosolják, szólni kell a jegyzőnek.

A jelek szerint nincs elmozdulás a kóbor 
kutyák ügyében. Ezeket kilőni tilos, a befo-
gók napi kiszállási díja egy településen 100 
ezer forint!

Idősek nevében hangzott el a kérés, hogy 
helyezzenek el pihenőpadokat a református 
temetőben. A kérést teljesíteni fogják.

Arra a kérdésre, hogy indul-e az őszi hely- 
hatósági választásokon, a polgármester azt 
felelte, ha egészsége, szellemi frissessége 
engedi, újra megméretteti magát.

Aranylakodalom
DR. KEREKES: LÁSZLÓ ÉS 

SZÉLES MÁRIA
2006.

ünnepelték ,
50. házassági évfordulójukat. 

Ez alkalomból

LosonczyBéla jegyző 
emléklappal üdvözölték 

az ünnepeiteket.

Aktuális közlemények
Lomtalanítás

Szigetbecse községben és üdülőterületén 2006. május 22-én 
(hétfő) lomtalanításra kerül sor. Nem rakható ki építési törmelék 
és elektronikus hulladék.

Zöldlomb szállítás
2006. április 24-én elszállítják a kirakott zöldhulladékot. A 

gallyakat kérjük összekötve kitenni.
Újabb zöldhulladék szállításra július 24-én és november 20-án 

kerül sor.

Kéményseprő Vállalat
A vállalatot érintő problémákkal a területi felelőshöz lehet for-

dulni. Telefon: 06/30/9517-623.

Eboltás

Aki kutyája szökésének megakadályozásáról nem gondoskodik, 
aki kutyáját kóborolni hagyja, azt 150.000 Ft-ig terjedő állatvé-
delmi bírsággal fogjuk büntetni.

Szeretnénk és reméljük, hogy a felhívásban foglaltakat minden-
ki betartja és lakótársainak nem okoz kellemetlenséget.

Köszönjük közreműködésüket!

Parlagfű és más gyomok irtása
A parlagfűirtás, a gyommentesítés minden bel- és külterületi in-

gatlan tulajdonosának törvényben előírt kötelessége. Elmaradása 
súlyos pénzbírságot von maga után.

Gallyazás
Az utcai villanyvezeték nyomvonalában kérjük a fák gallyazá-

sát úgy elvégezni, hogy az ágak ne kerüljenek közel a vezetékhez. 
A gallyazás elmulasztásának baleset lehet a következménye.

A községben elboltásra kerül sor. Helyszíne a polgármesteri hi-
vatal udvara, időpontja: április 27-én csütörtökön 9-12 óráig és 
május 11-én csütörtökön 15-18 óráig. A díjat helyben kell fizetni, 
ebenként 1.800 Ft. A féregtelenítő gyógyszer ára az eb súlyától 
függően 10 kilogrammonként 150 Ft.

Kóbor ebek
Értesítjük a község lakosságát, hogy kutyát közterületre póráz 

és felügyelet nélkül nem szabad kiengedni, nem szabad kóborolni 
hagyni!

Kérjük, hogy a saját és embertársai érdekében minden kutyatu-
lajdonos úgy tartsa kutyáját, hogy az a közterületre ne tudjon pó-
ráz és felügyelet nélkül kimenni.

Szigetbecse honlapja
Szigetbecse honlapja folyamatosan alakul. A honlap az interne-

tes világhálón a www.szigetbecse.hu hozzáféréssel megtekinthe-
tő. A honlapon a község tájékoztató adatai, hírek olvashatók.

Közvilágítás
Kérjük a lakosságot, hogy jelezze a polgármesteri hivatalnak, 

ha a község közvilágításában hibát észlel. A hiba mielőbbi kijaví-
tása érdekében kérjük, hogy közölje a hiba pontos helyét is.

Szigetbecse Község Önkormányzat 
Polgármesteri Hivatala
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A búvópatak felszínre tör
A gondolat, a vágy sokáig ott rejtőzik a szívekben, az agyakban, 

búvópatakként keresi a kitörés helyét. Aztán egyszer csak megtalálja 
azt, a felszínre jut.

Ez történt azzal a gondolattal, vággyal is, ami ott bujkált Szigetbe-
cse lakóinak szívében, agyában: kellene egy falumúzeum, melyben 
megőrizhető lenne az eltűnő múlt, az életünk, amit éltünk.

Hol van már a sok lóvontatta szekér, kocsi, a sok patkolásra váró 
ló? Traktorok, erőgépek pöfögnek, dübörögnek a faluban, a földeken. 
De a patkolókovács egykori műhelyének teljes berendezése ott van 
hiánytalanul a mester pincéjében. Hol vannak már a nádfedeles 
házak, melyek egykor meghatározták Szigetbecse faluképét is? De a 
nádazó mester szerszámai megtalálhatók házának padlásán. Őrzik itt- 
ott az idővel megrokkant, lebontott kőkerítések oszlopain egykor 
büszkélkedő kőfigurákat. Még találhatók sok helyen a gyökeresen 
megváltozott háztartásokban ma kegyeleti tárgyakként őrzött, egykor 
naponta használt eszközök, bútorok, díszek és ruhák. Megismétel-
hetetlen pillanatokat, rég porladó ősök arcvonásait őriznek 
sárguló fényképek...

A búvópataknak felszínre kell törnie!
A múltat idéző, tanuságtevő tárgyakat össze kell gyűj-

teni, meg kell őrizni, hogy az utánunk következő generá-
ciók is tudják, honnan indultak, honnan jöttek, mert csak 
így tudják bizton megtalálni a jövőbe vezető utat.

Tudták, tudják ezt azok, akik eddig is őrzői, gyűjtői vol-
tak a múltat idéző tárgyaknak, iratoknak. A község terve-
iben is már évek óta szerepel egy helytörténeti múzeum lé-
tesítése. Ám ez -  könnyen belátható -  sok pénzt igé-
nyelne. Vásárolni kellene egy megfelelő épületet, gondos-
kodni kellene annak felújításáról, múzeumi célú átalakítá-
sáról, az anyag szakszerű rendezéséről, elhelyezéséről őr-
zéséről... Sok, égető gondot kell a községben megoldani, 
és bár a múzeum létrehozását minden képviselő-testület 
fontosnak tartotta, megvalósítására eddig nem volt anyagi 
lehetőség.

Most úgy tűnik, hogy a ma tudománya segít a gond le-
galább ideiglenes megoldásában.

íme, a történet:

Az Észak-magyarországi Német Nemzetiségi Önkormányzatok 
Szövetségében dolgozik Szeltnerné Winhardt Ildikó (Szigetújfalu). Ő 
talált rá egy olyan pályázati lehetőségre, mely helytörténeti digitális 

múzeumok létesítését célozza. Ezt a fogalmat bizony a 
munkába bekapcsolódóknak sem volt könnyű megérteni, 
hát még azoknak a főként idős embereknek, akiktől e fur-
csa nevű múzeum számára anyagot gyűjtöttek!

A digitális múzeum a felkutatott, múltat őrző tárgyak, 
iratok fényképeinek gyűjteménye.

A pályázat nyújtotta lehetőséget körzetünkben négy te-
lepülésen -  Szigetbecse, Szigetcsép, Szigetújfalu, Rácke-
ve -  ragadták meg. Községünkben három fiatal: Holndon- 
ner Mária, Horák Hajnalka és Rendi Nikolett vállalta a ku-
tatást. Közülük Marikával beszélgettünk erről az újszerű, 
érdekes, izgalmas munkáról:

„Viszonylag rövid idő állt rendelkezésünkre, hiszen 
előbb nekünk is meg kellett tanulnunk, mit is jelent ez az 
újszerű fogalom: digitális múzeum... Természetesen nem 
volt könnyű ugyanezt megértetni a többnyire idős embe-
rekkel, akiket gyüjtőútjaink során felkerestünk. De célun-
kat megértve valamennyien nagyon kedvesek, segítőké-
szek voltak.

Szigetbecsén 13 családot kerestünk fel, akikről tudtuk 
vagy feltételeztük, hogy őriznek a múltból tárgyakat, fény-
képeket. Hatszáz fotót készítettünk az udvarokban, kam-

rákban, pincékben, padlásokon, lakásokban fellelt tárgyakról.
A Szigetbecsei Német Nemzetiségi Önkormányzat március 4-én 

összejövetelt szervezett a Petőfi Sándor Művelődési Házban. Itt mu-
tattuk be a lefényképezett tárgyak, fotók, iratok egy töredékét. Sokan, 
nagyon sokan jöttek el a Szigetbecse kincsei című előadásra és kiállí-
tásra, és egy lelket nemesítő, erősítő élménnyel gazdagodva távoztak. 
Vetítettképes előadás, magnón megörökített nótafák éneke, közös da-
lolás teremtette meg a hangulatot a nagyterem fala mentén kialakított 
tárlat megtekintéséhez.

Órákig tartott a zarándoklás a múltba. Párásodó szemekkel nézték 
az emlékezők a kiállított tárgyakat, fényképeket, az 1946-48 között, 
több hullámban kitelepített 126 család több mint 400 tagjáról készí-
tett névsorokat. Pödrött bajuszú hadfiak, karbatett kézzel a fotómasi-
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na elé ülő óvodások, becsei iskolások 
1898-as csoportképe... Rég nem hasz-
nált, de a dédi kezétől fényesre kopott fo- 
gójú szenes vasaló, az emlékezésből las-
san már kikopó mesterségek eszközei, az 
ősök ízlését, díszítő kedvét bizonyító mí-
ves tárgyak sora...

Már ekkor érezhető volt, hogy ez a kis 
mustra erjesztő erővel hat majd és ez így 
is lett. Már a kiállítás tárgyain elmeren- 
gőktől is minduntalan hallani lehetett: hi-
szen nekünk is volt ilyenünk, nem gon-
doltuk, hogy ez is érték lehet! Kár, hogy 
kidobtuk! A gyűjtőket, a Német Nemzeti-
ségi Önkormányzat elnökét, Lerner Mari-
kát is az összejövetel óta többen megállí-
tották jelezve, hogy náluk is vannak régi 
tárgyak.”

így tört felszinre vágyak, gondolatok 
búvópatakja Szigetbecsén.

Váljon belőle fényben hömpölygő, erős 
folyó!

J Pap Kornélia

Anyakönyvi hírek

«Születések

2006. február 13-án született 
Kith András és Kollár Mária gyermeke 

András

Elhunytak

Mészáros Béla
2006. február 22. Élt 56 évet

Lerner Annemarie 
sz. Radermacher Annemarie
2006. február 22. Élt 71 évet

Áhítat és méltóság
Ez a két jellemzője volt országosan 2006. 

március 15-én az 1848-49-es forradalom és 
szabadságharc évfordulója megemlékezésé-
nek. Ebben a most oly zaklatott országban 
az ünneplő százezrek érezték, tudták, hogy 
csak áhítattal és méltósággal szabad felidéz-
ni a 158 évvel ezelőtt e napon kezdődő ese-
ményeket, emlékezni az ifjakra, akiknek lel-
kesedése, hite talpra tudta állítani az egész 
elnyomott magyarságot, a harcra, melynek 
bukása is máig ható erőt sugároz.

Szigetbecse a megszépült Petőfi Sándor 
Művelődési Házban emlékezett nemzeti ün-
nepünkön. A jelenlévők pontosan értették 
Magasitz Lajos polgármester gondolatait, 
aki a megemlékezés szónokaként beszélt a 
több, mint másfél évszázada történtek máig 
ható tanulságairól. Arról, ami 1848-ban 
kezdődött és amit nemcsak folytatni lehet, 
de folytatni is kell.

Március 15-e közösségi ünnep, szolidari-
tást teremtő, ami a sokszínűséget közös 
hanggal egybefogta a haladás érdekében. 
Példája a magyar nép szabadságszereteté- 
nek és amíg képesek vagyunk erre emlékez-
ni, a szabadság nem vész el a nemzet szá-
mára.

Községünk megemlékezése méltó volt 
nemzeti ünnepünkhöz.

Az általános iskola hetedikesei adtak na-
gyon szép ünnepi műsort, melyet Györkéné 
Varsányi Andrea és Mészáros Edit állított

össze, Csoba Attiláné technikai segítséget 
nyújtott, és Glöckl Róbert volt a hangosító. 
Az előadás méltán aratott nagy sikert.

Immár negyedik alkalommal ezen a na-
pon és ünneplő közönség jelenlétében vet-

ték át személyazonosító igazolványukat 
azok a fiatalok, akik ebben az évben töltik 
be 14-dik életévüket. Jó volt látni ezeket az 
ünneplőbe öltözött fiatalokat, akik immár 
közelednek a felnőtt korhoz. E fontos ok-
mány átvételével megilletik őket új jogok, 
de új kötelezettségek is hárulnak rájuk. Az 
okmányt egy-egy szál virág kíséretében az 
iskola igazgatójától, Raffay Bélától és a pol-
gármestertől vették át, akikkel együtt remél-

jük, hogy ezek a fiatalok okos, hasznos, hű 
gyermekei maradnak községünknek.

Első ízben vehettek át ezen ünnepség ke-
retében kitüntetéseket azok, akik elnyerték a 
Szigetbecséért, illetve a Szigetbecse szolgá-
latáért kitüntető címet. A kitüntetéseket a 
képviselő-testület 2004-ben alapította. A 
Szigetbecséért kitüntető címet és aranygyű-
rűt először 2005-ben adományozta a testület 
egyhangú döntéssel Magasitz Lajos polgár- 
mesternek a községért végzett eredményes 
munkáért. A polgármester a kitüntetést 
2005. decemberében ünnepi testületi ülés 
keretében vette át.

2006. díjazottjainak a március 15-ei meg-
emlékezésen adták át az elismerést kifejező 
kitüntetéseket és ebből a gyakorlatból ha-
gyományt kívánnak teremteni.

A Szigetbecséért kitüntetést és aranygyű-
rűt dr. Kerekes László körzeti orvos, a Szi-
getbecse Szolgálatáért kitüntetést Vrbovsz- 
ky Andrásné óvónő és Losonci Lajos tanár 
úr vehette át. (Megemlékezésünk az 1. ol-
dalon.)

A Szigetbecsei Zenebarátok Hufnägel 
Aladár vezényletével zenével, énekkel fe-
jezte be a szép ünnepséget. Két dallal a zon-
goraművész, zeneszerző, népdalgyűjtő Bar-
tók Bélára emlékeztek, akinek idén ünne-
peljük születése 125. évfordulóját.

pap

Kiadja Szigetbecse Képviselő-testülete, Felelős szerkesztő: Pap Kornélia, Felelős kiadó: Losonczy Béla jegyző
A szerkesztőség címe: Szigetbecse, Petőfi Sándor u. 34.

Nyomda: PRESS+PRINT Kft. -  Megjelenik: kéthavonta
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Öt évvel ezelőtt a szigetbecsei iskolások új 
rajztanárral ismerkedhettek meg személyem-
ben. Az „új” rajztanár már őszülő hajú tanár 
bácsi volt, akit ezzel együtt elfogadtak a gye-
rekek és a tanártársak is, megkönnyítve ezzel 
beilleszkedésemet, amit az is nagyban segí-
tett, hogy -  túlzás nélkül mondom -  egy ba-
rátságos „nagy családba” kerültem.

Ennek igazolására csak egy -  számomra 
szivet melengető -  példa: Szigetbecsén az is-
kolában a mai napig nincs bezárva az iskolai 
könyvtár „kihelyezett részlegének” üveges 
szekrény ajtaja.

Az egyik tanteremben található említett 
szekrény pedig nem akármilyen könyveknek 
ad otthont. 6000-8000 Ft-os színes képzőmű-
vészeti ismeretterjesztő stb. kiadványok, szí-
nes albumok, térképek sorjáznak a polcokon. 
A gyerekek (magam győződtem meg róla) 
forgatják, nézegetik, olvasgatják ezeket a 
könyveket. Nem rongálják meg, nem piszkít- 
ják össze, nem firkálnak beléjük és nem tűnt 
el közülük egy sem! 2006-ban Magyarorszá-
gon ez nem semmi!...

Sok más példát is elmondhatnék arról, 
hogy miért jóhírű iskola a szigetbecsei. En-
nek a jelzőnek a létrejöttében pedig meghatá-
rozó szerepe volt és van az ott tanító pedagó-
gusoknak, vezetőknek. Minden tiszteletem 
az Övék!

58 évesen kevesen vállalják a munkahely-
cserét, pedig nekem ezt kellett tennem hat 
évvel ezelőtt. Megértéséhez álljanak itt a kö-
vetkezők:

Bár Ráckevén születtem, itt jártam iskolá-
ba, 22 éves koromig itt éltem, müvész-peda- 
gógus diplomát szerezve mégis lakóhelyvál-
tásra kényszerültem. Mint fiatal házasok, (fe-
leségem szigetújfalusi, akivel egy osztályba 
jártunk az Ady Gimnáziumban), Gyálon kap-
tunk munkát (lakást csak jóval később...).

Gyáli polgárok lettünk, de hétvégeken, ün-
nepeken mindig hazahívott a két szülői ház,

Búcsúzom
a két család. így lettünk „kétszívűek”, a mun-
kánk (feleségem védőnő volt, én rajztanár) 
Gyálhoz kötött, az érzelmeink, emlékeink 
Ráckevéhez és Újfaluhoz.

így telt el több mint 35 év munkával, gye-
rekneveléssel (3 gyermekünk van), szerette-
ink többségének eltemetésével, és persze ré-
szemről kitartó, következetes festő tevékeny-
séggel is. Ezt több mint 50 egyéni és csopor-
tos kiállítás, tárlat bizonyította Ráckevétól 
Nagykanizsáig, Budapesttől Münchenig, 
Szegedtől Omszk-ig, Gyáltól Szigetbe-
cséig...

1995 táján éreztem úgy, hogy a szülőváros, 
a fiatalkori élmények „hívó szava” olyan 
erős, hogy nem tudok és nem is akarok neki 
ellenállni. Építkezni kezdtünk Ráckevén. Öt 
év alatt készült el a házunk: olyan lett, ami-
lyent megálmodtunk magunknak.

Mindig szerettem volna képeimnek méltó 
„otthont” teremteni.
Ez most megvaló-
sult. 80 m2-es műte-
rem-galériámban 60- 
nál több festmény 
tekinthető meg.

Ráckeve európai 
hírű és értékű mű-
emlékei mellett az 
én kis galériám is 
egy szerény szín-
folt, amivel -  úgy 
gondolom -  gazda-
gítom szülőváro-
som vendéghívoga-
tó látnivalóinak 
sokszínű palettáját.

2001-ben Ráckevére költöztünk, tehát 
ezért „kényszerültem” 58 évesen munka-
helyváltásra, és hálás vagyok Fejesné 
Schwarcz Erzsébet igazgatónőnek, hogy 
mint a Kiskunlacházi Alapfokú Művészeti 
Iskola tanárát munkatársául fogadott Fodor 
Piroska kolléganőm mellé.

Az eltelt öt év számomra életem egyik bol-
dog korszaka volt. Részben az elmondott 
családi légkör miatt, részben azért, mert szá-
mos olyan tanulóval találkoztam, aki tehetsé-
gével szép reményekre jogosít. A sok ked-
ves, ügyeskezü, gazdag képzelőerejű gyerek 
közül most csak egyet emelek ki (pedig több 
tucatról tudnék mesélni). Fási Bendegúz 12 
éves tanítványom több körzeti és országos 
gyermekrajzpályázat díjazottja 2005-ben Ja-
pánban egy nemzetközi gyermekrajz ver-
senyen díjazott lett.

Öröm volt ez Benőinek, a családjának, és 
öröm volt nekem is, mert többéves itteni pe-
dagógus munkámat hitelesítette.

A sikereken, díjakon túl az is fontos vagy 
talán még fontosabb, ami a dolgos hétközna-
pokon történt és történik.

Az Alapfokú Művészeti Iskola és az Ön- 
kormányzatok jóvoltából számos szigetbe-
csei iskolás ismerkedett és ismerkedik meg a 
tüzzománckészítés, a grafika és a festés rej-
telmeivel.

Gyarapodott és gyarapszik ismereteik tár-
háza, színesedett és sokszínűbbé válik sze-
mélyiségük, lélekben, szellemiekben gazda-
gabbak lettek. Ez az, amiért érdemes a peda-
gógushivatást választani.

Ettől volt örömteli, szépemlékű számomra 
az itt töltött öt év.

Most búcsúzom. 2006. szeptemberétől 
számomra nincs új tanévkezdés. A gyermek-
zsivajt a műterem csendje váltja fel. Remé-
lem, hogy ott készülő képeimmel is örömet, 
továbbgondolásra érdemes ideákat tudok 
majd nyújtani munkáim látogatóinak!

Ráckeve, 2006. március

Fegyó Béla
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Mi lesz ebből a gyerekből...?!!
Mr. Fási Bendegúz (így szólítja meg Matsuzawa Shigefumi úr a 

Japánból érkezett díszes oklevélen) a Szigetbecsei Általános Iskola 
ötödik osztályos tanulója.

Abból az alkalomból látogattam meg, hogy megtudtam, egy ja-
pán gyermekrajzpályázat díjazottja lett.

Tizenharmadik alkalommal hirdette meg a szigetország a Kana- 
gawa Nemzetközi Gyermek Művészeti pályázatot, melyre ezúttal 
101 országból, több mint 30 ezer alkotás érkezett. Ezek közül vá-
lasztotta ki a zsűri a díjnyertes munkákat. A díjazottak közt szere-
pelt Fási Bendegúz is, aki a Kiskunlacházi Alapfokú Művészeti Is-
kola szigetbecsei kihelyezett tagozata keretében Fegyó Béla festő-
művész tanítványa.

Már ettől a sikertől is megszédül az ember, de amikor belép Ben-
degúz kis magánbirodalmába jó, ha gyorsan ülőhelyet keres. A szo-
ba falát az utolsó négyzetcentiméterig oklevelek borítják: dicsére-
tek, dijak, elismerések ének- és szavalóversenyekről, képzőművé-
szeti munkákért, tanulmányi eredményekért, teljesítmény túrákon 
való részvételért. (A japán oklevélnek már nagyon nehéz lesz he-
lyet keresni!)

A szoba telve van autómodellekkel, de előkerülnek a legóból, pa-
pírból sajátkezűleg készített jármüvek is. Rajzok bizonyítják, hogy 
a tervezés sem áll messze Bendegúztól. Az egyik konstrukciója 
talán már ott van a Citroen gyár tervezőinek asztalán: Bendegúz 
ugyanis egyik részletesen kidolgozott gépkocsi tervét elküldte a 
franciaországi üzembe!

Még mindig kicsit szédülten kapkodom a fejemet, amikor meg-
csodálhatom szíves és lelkes vendéglátóm egyik gyönyörű üveg-

festményét. Megtudom azt is, hogy nagyapjától a fafaragást tanul-
ja és hogy a regiszterek kezelésével segíti orgonáló unokabátyja ze-
nélését. Ezután eldúdolta hibátlanul -  a legutóbb játszott Bach fuga 
egy részletét...

Másnap szüleivel és kishúgával meglátogattak, hogy gyönyör-
ködjenek a kertemben tömegesen virító téltemetőben. Már nem is 
csodálkoztam, hogy eddigi látogatóim közül egyedül Bendegúz kü-
lönböztette meg a tavaszi tőzikét a hóvirágtól...

Adtam neki néhány szép, színes kiadványt, amit a Madártani 
Egyesület küld tagjainak, hátha Bendegúz kedvet kap a madará- 
száshoz...

Hadd legyen még nehezebb megválaszolni a kérdést: mi lesz eb-
ből a gyerekből...?

Meghívó

Szigetbecse Önkormányzata tisztelettel 
meghivja Önt és családját 

2006. április 28-án (pénteken) du. 16.00 
órára a Petőfi Sándor Művelődési Házba 
Fegyó Béla festőművész kiállításának 

megnyitójára. A tárlatot megnyitja: 
Magasitz Lajos polgármester.

A kiállítás megtekinthető április 29-től 
május 1-jéig naponta 10.00-16.00 óráig, 

május 2-től 4-ig naponta 16.00-18.00 óráig. 
***

„Föld Napja” programok
A Szigetcsücske Természetbarátok Egye-

sülete a Föld Napjához kapcsolódóan progra-
mokat szervez. Ezekre mindenkit szeretettel 
várnak.

Április 17-én kirándulnak a Visegrád 
hegységben (10 km).

Április 25-e és 28-a között előadássorozat 
várja az érdeklődőket: Toplak József „Körbe- 
gyalogoltam Magyarországot” címmel tart 
élménybeszámolót. Előadás hangzik el az 
egészséges élelmiszerekről, a komposztá-
lásról (Velkei Károly). Nagy István ad ismer-
tetőt a Csepel-sziget természeti értékeiről.

Április 29-én várják mindazokat akik részt 
kívánnak venni az évente megrendezett falu-
takarításban. Mindenki segítségére számíta-
nak!

***

„Sziget” kerékpáros 
teljesítménytúrák

2006. május 27. (szombat). A Szigethalmi 
TE kerékpáros szakosztálya és a szigetbecsei 
Szigetcsücske Természetbarátok Egyesülete 
2006. május 27-én szombaton kerékpáros tú-
rát rendez a Csepel-szigeten melyre minden-
kit szeretettel várunk!

A túrák 125, 95 és 35 km-es távon kerül-
nek megrendezésre szigethalmi és szigetbe-
csei indulással.

A 125 km-es távon 7.00-8.00-ig lehet in-
dulni Szigethalomról a Szent István Általá-
nos Iskolából (Szabadkai út 64.).

7.00- 9.00 között pedig Szigetbecséről az 
André Kertész Fotómúzeum elől.

A nevezési dij: 1000 Ft.
A szintidő 11 óra.
A 95 km-es távon 7.00-9.00-ig lehet in-

dulni Szigethalomról a Szent István Általá-
nos Iskolából (Szabadkai út 64.).

7.00- 10.00 között pedig Szigetbecséről az 
André Kertész Fotómúzeum elől.

A nevezési díj: 900 Ft.
A szintidő 10 óra.
A 35 km-es távon 7.00-10.00-ig lehet in-

dulni Szigethalomról a Szent István Általá-
nos Iskolából (Szabadkai út 64.).

A 40 km-es távon pedig 7.00-9.00 között 
Szigetbecséről az André Kertész Fotómúze-
um elől.

A nevezési díj: 600 Ft.
A szintidő 6 óra.

Valamennyi résztvevőnek útközben édes-
séget, frissítőt biztosítunk, a sikeres teljesí-
tők pedig emléklapot és kitűzőt vehetnek át.

Diákoknak és Magyar Turista Kártyával 
rendelkezőknek a nevezési díjból 100 Ft ked-
vezményt adunk.

Nagyobb csoportok indulását kérjük előre 
jelezni! A legnagyobb létszámú egyesület, 
iskola kupát vehet át.

A túrával kapcsolatos információk meg-
találhatók a www.szigethalmite.hu honlapon.

Részletes információ kérhető:
Szabó József: 20/210-9337
matrakekesteto@freemail.hu
Nagy Imre: 30/310-5994
Polgármesteri Hivatal Szigetbecse Tel.: 

24-513-510; sz.csucske@freemail.hu 
***

Falusi turizmus
Tisztelt Olvasók!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy 2006. május 

11-én csütörtökön a ráckevei Tourinform Iro-
da nyílt napot tart, melynek keretében „A fa-
lusi turizmus lehetőségei a Csepel-sziget és a 
Kis-Duna mente kistérségben” címmel kon-
ferenciát szervez.

Amennyiben a témával kapcsolatos előze-
tes kérdése merülne fel, kérjük, hogy keres-
sen bennünket személyesen a Tourinform 
Irodában (Kossuth L. u. 51.) vagy a 
06-24/429-747-es telefonszámon.

Tourinform Ráckeve
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Fizetett politikai hirdetés •  Fizetett politikai hirdetés •  Fizetett politikai hirdetés

Váltás 12 év után? Igen!!
Az előző három választáson mindig pártokra szavaztak.
Miért kell leváltani a jelenlegi képviselőt? Talán az elmúlt 12 év alatt itt nem történt 

semmi sem? Nem, kedves barátaim, itt nem erről van szó. Aki azt mondja, hogy a 
térségben nem történt semmi, az nem mond igazat. De aki azt állítja, hogy a 
körzetünknek csak itt kell állni, hogy csak ennyi fejlődésre volt lehetősége, az még 
nagyobbat füllent.

Aki sokat jár az országban, vagy akár a határszéleken, az láthatja, hogy a legtöbb 
település bizony jobban fejlődött.

De természetesen beszélhetnénk pl. Tököl, Szigethalom vagy akár Dunaharaszti 
nagy arányú fejlődéséről is.

Miért fejlődtek jobban ezek a községek? A válasz kézenfekvő: több pénzt szereztek az állami költségvetésből vagy a 
megyétől.

Jobban odafigyeltek a pályázatokra, jobban lobbiztak, olcsóbban vásároltak, drágábban adtak el.
Tudjuk, Venczel Évával van a legnagyobb esélyünk a váltásra. Ő az, akinek kapcsolatai révén a legtöbbet remélhetjük 

a következő 4 évben. Aki egyedüli nőként méretteti meg 
magát a térségben.

Tisztelt Választók!
Az elmúlt 12 évből tanulva, legyünk bátrak váltani, s 

válasszunk olyan képviselőt, akivel van esélyünk gyorsítani.

Erre egyetlen esélyünk van:

Fizetett politikai hirdetés • Fizetett politikai hirdetés • Fizetett politikai hirdetés

Szolgálni h itelesen , őszintén!
Részlet egy dr. Vona Ferenccel készült interjúból:
-  „Szerintem 50 kilométer távolságból nem lehet eredményesen sáfárkodni. Ahhoz, hogy 
napról napra szembesülj a rádbízott települések gondjával, bajával, köztük kell éljél. Talán 
a választókerületek határai sincsenek jó l meghúzva, túl nagy a földrajzi távolság, teszem 
azt Gyál és Ráckeve közt.
-  Tudom, régi ’harcostársadnak’, Tóth Imrének korteskedsz. Csak azért, mert egy 
’fészekaljához’ tartoztok, vagy van más, kevésbé szubjektív okod is?
-  Csak objektív okom van! Tóth bizonyított helyi politikusként, nála aligha volt jobb képvi-
selője, alpolgármestere Kiskunlacházának. Hogy 2002-ben kiesett, nem jutott be a testü-
letbe? Politikusi sors, politikusnak lenni hálátlan feladat. Ezt én is megtapasztaltam annak 
idején. Tóth esetében egyeseknek csípte a szemét, hogy a semmiből teremtett meg egy 
korszerű nyomdát, a község meghatározó személye lett gazdaságilag. A vállalkozói sike-
rei pont azt bizonyítják, hogy jó szervezőképességgel bír, alkalmas politikai tevékenység 
ellátására is.”

ÖN dönt ÉN számítok Önre!


